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Overdracht College-Raad 

 

Datum 2 februari 2017 
 
 
onderwerp Proces en verslag voorgenomen pilot beheer openbare ruimte Berkum 

portefeuillehouder Filip van As 

informant Ekhart, Rutger (2975) 

afdeling Beheer Openbare Ruimte 

  

Voorgesteld besluit raad 

Kennis te nemen van het verslag en de procesbeschrijving van de 

voorgenomen pilot beheer openbare ruimte Berkum 
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Onderwerp proces en verslag voorgenomen pilot beheer openbare ruimte Berkum 

Versienummer  

  

Portefeuillehouder Filip van As 

  

Informant Rutger Ekhart / Monique Wiegers 

Afdeling ECW 

Telefoon 2975 / 2683 

Email r.ekhart@zwolle.nl, m.wiegers@zwolle.nl 

  

 

 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

Verslag en procesbeschrijving van de voorgenomen pilot beheer openbare ruimte Berkum 
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Inleiding 

Tijdens een wijkdialoog eind 2015 ageerde een grote groep wijkbewoners in Berkum tegen de aanpak 

‘van struik naar gras’ als gevolg van bezuinigingen op het beheer van de openbare ruimte. In de 

daaropvolgende wijkdialoog is uitgebreid gesproken over het beheer van de openbare ruimte, zijn 

mogelijkheden voor bezuinigingen verkend en hebben bewoners prioriteiten kunnen aangeven. 

We concludeerden toen met de wijkvereniging dat we het niet hadden over de invulling van de 

bezuinigingen, maar over welke prioriteiten er gesteld worden bij de inzet van de beschikbare middelen 

als geheel. Op basis hiervan is met de wijkvereniging besloten om gezamenlijk (Gemeente, ROVA en 

de bewoners) een pilot voor te  bereiden waarbij de bewoners direct meebeslissen over de inzet van 

de jaarlijkse beheergelden voor de openbare ruimte in de wijk.  

Kernboodschap 

Het bestuur van de wijkvereniging, Rova en de gemeente hebben de afgelopen periode samen 

onderzocht hoe de pilot wordt vormgegeven: 

- Over welk gebied hebben we het? 

- Gaat het vooral over meebeslissen of ook om mee onderhouden? 

- Hoe lang duurt de pilot en hoe evalueren we? 

- Welke onderdelen van het beheer nemen we wel en niet mee (groen, wegen, water, etc)?. 

- Op welke manier kunnen bewoners prioriteiten stellen en welke ondersteuning en advies 

hebben ze daarbij nodig van de gemeente en Rova?  

 

Een belangrijke voorwaarde voor ons was dat er voldoende draagvlak en betrokkenheid vanuit de wijk 

is om de pilot uit te voeren. Keuzes over het beheer van de openbare ruimte moeten breed worden 

gedragen en niet door een kleine groep bewoners worden genomen. In verschillende verkennende  

gesprekken die zijn gevoerd met de wijkvereniging (ca. 90% van de bewoners is lid) zijn afspraken 

gemaakt over draagvlak. Het bestuur van de wijkvereniging heeft het op zich genomen om bewoners te 

betrekken. Omdat Berkum verdeeld is in zes buurten met ieder haar eigen karakter, is  door de 

wijkvereniging gezocht naar betrokkenen uit de verschillende buurten van Berkum.  

 

Op een bijeenkomst op 30 juni 2016 hebben de gemeente en ROVA informatie gegeven over hoe de 

wijk op dit moment technisch wordt beheerd.  We hebben samen met de wijkvereniging en een aantal 

bewoners uit de wijk de uitgangspunten voor de pilot verkend. Daarbij heeft adviseur Thijs Harmsen 

zijn ervaring op het gebied van zelfsturing van het beheer van de openbare ruimte met bewoners 

gedeeld. Hij is projectleider en begeleider geweest van een vergelijkbare pilot in Rhoon Noord, een 

gemeente bij Rotterdam, en houdt zich veel bezig met de “Right to Challenge” op zowel sociaal en 

fysiek gebied. 

  

Tijdens de bijeenkomst van juni 2016 bleek dat het de wijkvereniging ondanks meerdere pogingen en 

veel inzet niet was gelukt om voldoende bewoners te mobiliseren om mee te denken over de pilot. De 

conclusie van het bestuur van de wijkvereniging en de aanwezige bewoners was dat de urgentie niet 

groot genoeg is voor de buurtbewoners om er energie in te steken. De tevredenheid over het huidige 

beheer is “te” groot. In Rhoon Noord was dat wel een duidelijke urgentie, omdat de tevredenheid over 

de kwaliteit van de openbare ruimte laag was en de overlast in de wijk groot.  

 

We hebben daarom met het bestuur van de wijkvereniging besloten om de pilot niet te starten, maar 

om wel in te steken op meer samenwerking.  
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Ondanks dat de pilot niet doorgaat, hebben de contacten tussen de wijkvereniging, de gemeente en 

Rova veel positiefs opgeleverd: 

- De onderlinge relatie is verbeterd en de lijntjes zijn verkort.  

- Het bestuur van de wijkvereniging en de kleine groep bewoners die zich wel had aangemeld 

hebben een beeld en begrip gekregen van hoe de gemeente en Rova het beheer van de 

openbare ruimte in de wijk uitvoeren en welke keuzes daarin worden gemaakt. We leren 

daarvan om meer aan bewoners te laten zien waarom we welke keuzes maken en hoe we het 

beheer uitvoeren. 

Consequenties 

Een pilot waarbij bewoners het beheer van de openbare ruimte overnemen gaat niet van start in 

Berkum bij gebrek aan draagvlak en werkkracht.  

Ten aanzien van de bezuiniging “van struik naar gras” is in de begroting 2017 besloten om een deel 

van de bezuiniging anders in te vullen. Hierdoor is op een aantal locaties in de stad de ombouw niet 

doorgegaan. Ook in Berkum worden de struiken gehandhaafd op de plekken waar bewoners veel 

weerstand hadden tegen de omvorming naar gras. 

Communicatie 

Bewoners worden door de wijkvereniging Berkum en gemeente op de hoogte gebracht door een 

bericht in de wijkkrant en op de website van zowel de gemeente als van de wijkvereniging. 

Vervolg 

In het licht van onze visie op het beheer van de openbare ruimte (we beheren naast duurzaam ook 

samen met bewoners en op maat) zijn we steeds op zoek naar nieuwe methodes om bewoners te 

betrekken bij het stellen van prioriteiten in het beheer van de openbare ruimte en het bieden van 

maatwerk per wijk. Dat doen we ook op andere manieren dan met de beoogde pilot, maar als er 

aanleiding en draagvlak is in een andere buurt van Zwolle dan willen we graag ervaring opdoen met 

zelfsturing door bewoners. In de contacten met wijkverenigingen en andere organisaties blijven we de 

mogelijkheden actief zoeken. Daar staat tegenover dat zelf meebeslissen over de inzet van de 

beheergelden geen doel op zich is, er moet wel behoefte aan zijn bij bewoners. 

Openbaarheid 

Deze informatienota is openbaar. 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 

 


